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Zápis z jednání Kolejní rady 

Univerzity Palackého v Olomouci 

 

Datum a čas konání: 28.02. 2024; 8:00 – 11:00 

Místo konání: Koleje Generála Svobody, Zasedací místnost ředitelství 

SKM 

 

 

Přítomni: 

KR:      Veverka Erik, Katarína Szemanová, Ľudovít Balog, Kristýna 

Kenížová, Salome Procházková, Erich Lonský, Ondrej Jahoda, Jan 

Stehlík, Pavel Svačina 

SKM: přítomni 

Omluveni:                    Tereza Mudroňová 

 

 

Hosté: 

AS UP: Mgr. Petr Mocek, Mgr. Jana Křížanová, Mgr. Michal Nguyen, Bc. Kateřina Kaprálová, 

Udržitelná Univerzita - Mgr. Zuzana Huňková 

Student ubytovaný na kolejích 17. listopadu – Zdenek Bražina 

CVT:  RNDr. David Skoupil (ředitel CVT), Mgr. Petr Volák (vedoucí oddělení IT   

infrastruktury) 
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1. Otevření jednání 

Členové kolejní rady se dne 28. února v 8:00 setkali se zástupci SKM na koleji Generála 

Svobody a zmíněnými hosty. Došlo k oficiálnímu otevření 5. zasedání Kolejní rady v 

akademickém roce 2023/2024. Hosté byli uvítání a srozuměni s programem jednání. 

 

2. Všeobecné problémy 

2.1.  Zhodnocení funkčnosti třídicích košů 

Na základě dotazníku, který KR UP vypracovala a rozeslala mezi studenty, byla 

vyjádřena obava ohledně funkčnosti třídicích košů umístěných na kuchyňkách vybraných 

kolejí, jak bylo dohodnuto na zasedání mimořádné KR, 27. 03. 2023, s Mgr. Zuzanou 

Huňkovou. Došlo k naplnění obav vyjádřených již na tomto zasedání, tzn. neúplné 

funkčnosti košů a tudíž třízení. 

Nicméně dle dotazníku se ubytovaným studentům možnost třídit na kuchyňkách líbí a 

žádají třídicí koše i na koleje, na nichž přítomny nejsou. Faktem stále zůstává, že tyto koše 
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nejsou využívané správně a studenti do nich vyhazují komunální odpad, popř. Vlastní odpad 

z buněk, a nerespektují pravidla správného třízení, jak dokazuje skrze fotodokumentaci 

samotné SKM. Tímto studenti komplikují také práci uklízečkám. 

Ředitel SKM se vyjádřil, že studenti nejspíše neví, jak správně třídit či třídit vůbec 

nechtějí. Navrhl využití pořízených fotografií jako propagaci na sociálních sítí formou “jak 

to nedělat”. 

Zároveň z dotazníku vyplynulo, že mnoho studentů neví o možnostech třízení odpadu 

na pokojích pomocí třídicích tašek, které jsou volně dostupně ve Freeshopu na koleji J. L. 

Fischera. Kolejní rada by upřednostňovala spíše personální zodpovědnost studentů za své 

třízení, neboť do třízení nejde nutit, oproti třídicím košům na kuchyňkách, což SKM 

podpořilo. 

Michal Nguyen navrhl možnost, ač finančně náročnější, ale potenciální efektivnější, 

uzamykatelných třídicích košů, které zamezí nevhodnému odpadu. 

KR se rozhodla kontaktovat spolek Udržitelný Palacký v rámci spolupráce, aby se tyto 

tašky dostaly do povědomí studentů a byly přístupnějšími (např. Kontaktnější formou 

roznosu na jednotlivé koleje či jednotné akce na rozdávání tašek.). Tyto akce by mohly 

pomoci “vychovat” studenty nenásilně k třízení a zmírnit kumulaci osobního odpadu na 

kuchyňkách. Mgr. Huňková se k tomuto návrhu vyjádřila pozitivně a padl také návrh na 

zařazení této propagace do programů akcí jako např. Meet UP a Majáles. 

 

2.2.  Potenciální využití prostor Freeshopu 

V návaznosti na řešené téma Kristýna Kenížová vznesla možnost využití současných 

prostor Freeshopu, který je umístěn na koleji J. L. Fischera, jako potenciálního 

společenského prostoru pro zde ubytované studenty, který by mohl být vyhotoven v rámci 

budoucí rekonstrukce. 

Tento nápad vznikl v době, kdy Freeshop pod spolkem Udržitelný Palacký, neměl 

pravidelné otevírací doby a studenti jej nepoužívali a neregistrovali. Díky jasnému zlepšení 

situace a navýšení počtu otevřených hodin tento nápad ovšem zaniká. 

 

2.3. Možnost pořízení červených kontejnerů na kartony (dotaz z formuláře) 

Katarína Szemanová vznesla dotaz z formuláře KR UP, zda koleje mají možnost zařídit 

třídicí kontejnery určené přímo pro karton. Ředitel SKM sdělil skutečnost, že firma, od níž 
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jsou stávající popelnice, tuto skutečnost vynahrazuje žlutými kontejnery, které jsou určeny 

jak pro plast, tak také pro kartony. Karton je následně roztříděn na lince společnosti. 

Padl také návrh na zřízení bioodpadu, který byl ovšem v současné situaci zamítnut jako 

neaktuální. 

 

 

2.4. Problém s funkčností WiFi připojení 

Slovo dostali ředitelem pozvaní hosté z CVT, kteří reagovali na dlouhodobě otevíraný 

problém (ne)funkčnosti WiFi sítí v rámci kampusu kolejí. Ti všechny obeznámili se 

skutečností, že koleje opravdu mají v tomto odvětví problém, přičemž konkrétně na koleji 

17. listopadu je situace v nejchoulostivějším stavu. Koleje v rámci Univerzity tvoří největší 

část datového toku a přiznávají, že pochopitelně WiFi nemůže fungovat každému a všude. 

Zároveň děkují za propagaci HelpDesku, který je pro CTV nejlepší komunikační 

platformou, ale upozorňují, že problémů od studentů je zde zadáno málo a zároveň 

vyjadřují problematiku nízkého personálu a financí na řešení problémů s WiFi sítěmi. Dále 

se téma věnuje známým problémům s WiFi sítě a potenciálním řešením dle CVT. 

Prvním problémem jsou koleje J. L. Fischera a Generála Svobody, kdy jsou přístupové 

body (tzv. acces pointy) starší více než 10 let a že je potřeba je vyměnit. Na tento fakt CVT 

upozornilo již v roce 2018. Tyto body po více jak osmi letech odchází a zároveň nejsou 

schopny fungovat dle dnešních potřeb, tzn. nefungují na 5 GHz, pouze na 2,4 GHz a dochází 

k reálnému zaplnění radiového pásma. Byla doporučena výměna přístupových bodů. 

Přístupové body konkrétně na koleji 17. listopadu jsou umístěny na chodbě, nikoli na 

pokojích, a proto dochází na okrajích pokojí k výpadku signálu, stejně jako mají problémy 

pokoje nacházející se mezi dvěma přístupovými body, jak upozornil Erik Veverka dle 

stížností zde ubytovaných. CVT potvrdilo, že není dostatečné pokrytí signálem. Řešením by 

byly nové přístupové body. 

Paní kvestorka vznesla dotaz, co lze učinit pro zlepšení wifi studentům, aby naleželi 

dnešní době. CVT odpovídá, že jeden z problémů se týká celého areálu Envelopy a zahrnuje 

i kolej Rošického a Chválkovice. Ty fungují přes společnou „krabičku“, ve které dochází v 

rušných hodinách k přílišné zátěži procesoru a v tom momentě některé funkce nejdou. 

Navrhují přidat ještě jednu “krabičku” aby se snížilo procesorové zatížení. Tahle oprava se 

může uskutečnit okamžitě, každopádně trvalé řešení všech problému se týká financí. 

Ľudovít Balog komentuje to, jak jsou nám stále opakované fráze typu „zkusíme, 
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pokusíme se, mohli bychom“ již druhý rok a nikde nevidíme výsledky. Katarína ho 

doplňuje, zda by se aspoň nedal určit nějaký plán, podle kterého bychom postupně řešili 

problémy jeden za druhým. 

Michal Nguyen zastavuje rozžhavenou debatu poznámkou, že pánové z CVT bohužel 

nejsou příčina problému, a tou jsou finance. Problémy s WiFi sítí byly už za jeho 

studentských časů, co sahá až 8 let dozadu a pan z CVT to potvrzuje. Michal N. poté 

pokračuje v myšlence, že CVT nemá finanční a lidské zdroje, aby teď hned, na místě, 

vyřešilo situaci. CVT by potřebovalo finanční pomoc od Univerzity, bez které se neobejde. 

Problém se týká ovšem i studentů, kteří ve výjimečných případech na společné WiFi těží 

kryptoměny a tím zabírají síť. 

CVT souhlasí a doplňuje, že na celé IT oddělení sotva 1 % rozpočtu financí Univerzity 

a snaží se to dočasně řešit posilováním zdrojů a přepínačů, každopádně odmítají resuscitovat 

geriatrická zařízení na kolejích Fischera a Generála Svobodu stará 10+let a každý týden je 

nově resetovat. Pouhé udržení starých zařízení stojí velké peníze a řešením by měl být nový 

projekt a nová WiFi. 

Tento projekt je ovšem finančně i časově náročný. Je potřeba zahustit přístupové body, 

udělat projektové plány, natahat dráty a dodávají, že jeden přístupový bod stojí 10 000,- Kč, 

přičemž na kolejích je cca 100 bodu, vyměnění zařízení se pohybuje přibližně kolem 1 

milionu korun na čistou výměnu. Na 17. listopadu to může být i dvojnásobek, protože je 

třeba udělat projekt. CVT je schopno zadat potřebné technologie, aby byly kompatibilní, ale 

zbytek je na realizační firmě, a tedy vedení SKM. V 90 % problémů jde o zastaralost 

problémů nebo nedostatečné pokrytí. CVT není schopno zafinancovat tuto obnovu, když je 

samo ve výrazně minusu jen za provoz. 

Kolejní rada se ptá, jakým způsobem by mohla CVT usnadnit práci. CVT naléhá na 

ubytované, aby nahlašovali problémy s WiFi na https://helpdesk.upol.cz/ protože jim 

aktuálně přijde cca sedmnáct stížností za měsíc, nedetekují problém jako závažný, i když ví, 

že tam je. Pokud by jich tam bylo cca 500, situace by byla jiná. 

Erik Veverka se táže, zda by bylo možné zavést na koleji 17. listopadu pevné připojení 

k internetu, jako je tomu na ostatních kolejích. R. Koněvalík odpovídá, že při poslední 

rekonstrukci těchto kolejí bylo pevné připojení odstraněno v rámci úspory na rozpočtu, což 

všechny přítomné znepokojí, neboť v rámci rekonstrukce kolejí neproběhla rekonstrukce 

WiFi sítě. 
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M. Nguyen oznamuje, že celá tato věc bude projednána na příštím Akademickém senátu 

UP za přítomnosti Kolejní rady, která senátu ozřejmí velikost problému, aby mohly být 

vyčleněny finance na tento projekt. Paní kvestorka oznamuje, že nároky na SKM se stále 

zvyšují a z celého univerzitního rozpočtu nedostávají peníze, což je vzhledem k tomu, kolik 

věcí mají zařídit těžké. Zároveň ujišťuje, že není v plánu zvedat cenu kolejného, ale studenti 

musí mít wifi připojení, aby mohli na kolejích fungovat a dělat povinnosti do školy. 

CVT dále diskutuje o problému s konkrétní sítí eduroam a uvažuje o přidání soukromé 

sítě UPOL a o jejím rozšíření z ostatních univerzitních budov i na budovy kolejí, přičemž 

doplňuje, že kvalitní infrastruktura je základ správného fungování. Na projekt WiFi sítí je 

potřeba najmout kvalitní externí firmu. 

M. Nguyen dodává, že se na senátu pokusí pomoci CVT a vyjednat peníze od Univerzity. 

CVT je pozváno na zasedání a vyzváno, aby vytvořilo veškeré potřebné podklady. SKM i 

paní kvestorka souhlasí s pomocí externí firmy a vytvoření projektu. 

KR děkuje pánům z CVT za ozřejmění situace a řediteli za jejich zavolání na zasedání, 

načež ředitel konstatuje, že je s pány již dlouhodobě v kontaktu. Dohodli se, že situaci budou 

řešit intenzivněji, nakolik to není příjemné ani pro jednu ze zúčastněných stran, když WiFi 

stále nefunguje. 

 

2.5. Proces příchodu nového spolubydlícího 

KR a SKM pokračovalo v debatě z minulého zasedání KR o proces oznamování 

příchodu nových obyvatel kolejí. Kolejní rada žádá SKM o zasílání oznámení o novém 

příchozím na pokoj, že v rámci ISKAMu, by mohlo být zautomatizované posílání e-mailu 

spolubydlícím, že jim přibude nový spolubydlící na pokoj, případně by ubytovací referentka 

posílala e-mail o příchodu nového spolubydlícího na pokoj sama. 

Ředitel SKM nepovažuje tuto záležitost za podstatnou, protože student, který je 

ubytovaný na koleji, musí být vždycky připraven, že mu tam může přijít nový spolubydlící, 

údržbář, uklízečka apod. Tato situace tedy stále není dořešena, ač ji KR považuje za 

podstatnou, zvláště v souvislosti s bezpečnostními problémy. 

2.6. Výměna typu mopu (dotaz z formuláře) 

KR po dotazu od ubytovaných vznesla dotaz, proč nejsou na koleji „placaté“ mopy, ale 

jsou tam „provázkové“, se kterými nejde pořádně vytírat. 

Zástupce z řad SKM to odůvodnili tím, že je vyšší životnost provázkových mopů a 

možnost případné samostatné výměny provázků na mopu, když už nejsou nevyhovující. 
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2.7. Možnosti propagace Kolejní rady 

Kolejní rada má problémy s dosahem sociálních sítí a informací směrem ke studentům. 

Proto již v minulosti žádala o pomoc od účtů SKM. KR se nyní odkazuje na email od pana 

ředitele SKM, aby KR přesdíleli příspěvky KR na účty sociálních sítí SKM (facebook, 

instagram) a web SKM. 

Ředitel SKM se odkazuje tak, že posílal email kvůli tomu, aby KR napsala, kdo je 

administrátorem sociálních sítí KR a co přesně požaduje KR (př. když KR udělá příspěvek 

na svém Instagramovém účtu, tak aby ho SKM přesdílelo na jejich Instagramový účet.). 

2.8. QR kódy KR 

KR žádala o povolení o rozdání do kuchyněk kolejích papírové QR kódy k 

Instagramovému účtu KR a aby je paní uklízečky nevyhazovali, při úklidu kuchyněk. QR 

kódy budou sloužit k obeznámení studentů o činnosti KR a její existenci. Ředitel 

SKM řekl, že po domluvě s vedoucími kolejí KR obeznámí s povolenými místy, kam je KR 

bude moci rozdat. 

 

2.9. Prostor před kolejí Šmeralova 

KR vznesla dotaz na paní kvestorku, jaký je záměr s placem naproti koleji Šmeralova. 

Paní kvestorka řekla, že pozemek je ve vlastnictví města a Univerzita jedná s městem o jeho 

odkoupení, případném dlouhodobém pronájmu. V plánu Univerzity je udělat zde zeleň a 

hřiště pro studenty a veřejnost 

Ředitel SKM vznesl návrh na vytvoření petice ze strany studentů, aby se výše zmíněný 

prostor zkultivoval městem, pro využívání studenty a širokou veřejnosti. 

 

3. Připomínky za jednotlivé koleje 

3.1.  Kolej 17. listopadu 

3.2.  Bezpečnost na kolejích 

Již na několika minulých setkáních rokovala KR s SKM o obavě z průniku cizích osob 

na koleje. Konkrétně se jednalo o kolej 17. listopadu a potažmo kolej Šmeralova. Právě 

kvůli tomuto tématu sezvala KR na zasedání také ostatní hosty, neboť téma podle ní bylo 

důležité a mělo by se řešit jinak než upozorněním na dveřích. Již několikrát vyjádřila obavy 

z toho, k čemu by mohlo v budoucnu na kolejích dojít. 

Zasedání se mj. zúčastnil také host, ubytovaný na koleji 17. listopadu, který hned na 

začátku vyjádřil znepokojení z pravidelného pronikání problémové osoby, SKM i dalším 

povolaným osobám jménem i tváří známé, na koleje. Přiblížil přítomným, že jej sám osobně 
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viděl přespávat v kuchyňce, a to vícekrát, a zároveň vyjádřil obavu vzhledem k ubytovaným 

studentkám a také volně dostupných sprch. Koleje by měly čistě sloužit pouze těm, kdo si 

je platí. 

Dle informací KR Erik Veverka zmiňuje, že daný člověk využíval kuchyňky již 

několikrát a vyslovil obavu, aby se k pronikání na koleje nepřidaly další osoby bez domova, 

které se pohybují v prostorech kampusu Envelopa. 

Kristýna Kenížová navazuje na již nastolený strach z těchto osob, které se zdržují vedle 

katedry optiky, a tudíž v kampusu, vedle kolejí 17. listopadu. V těchto místech došlo k 

vybudování plotu, nicméně i ten tyto osoby byly schopny překonat a pokračovat v činnosti, 

kdy velmi často dochází k obtěžování kolem procházejících studentů, popř. také v okolí 

prádelen poblíž kolejí B. Václavka, kde se tyto osoby zdržují též. Dále dodává vlastní 

zkušenost, kdy v rámci výzkumu pravidelně procházela během týdne přes koleje 17. 

listopadu až do kolejí Šmeralova, a to i napříč tomu, že není ubytovanou ani na jedné z 

kolejích. Dokázala využít dobrosrdečnosti studentů, stejně jako další problémové osoby, a 

ubytovaní jí ochotně podrželi dveře, ač na kolejích neměla co dělat. 

Vedení SKM na tuto skutečnost reaguje, že jsou s ní obeznámeni, stejně tak s danou 

osobou, která na koleje proniká a využívá netečnosti studentů, aby se dostal dovnitř přes 

koleje 17. listopadu. Na tento problém se snaží reagovat dvojitým systémem zabezpečení 

koleje, tedy pomocí ISIC čtečky karet, klíči a kamerovým systémem při vchodu do kolejí, 

nicméně marně. Sám pan ředitel navazuje na stejnou skutečnost, kdy i jemu se opakovaně 

během zimního semestru podařilo proniknout na tyto koleje spolu se studenty, kteří jej taktéž 

ochotně pustili dovnitř budovy. SKM dle pana ředitele dělá vše, co je v jejich silách a 

zároveň poukazuje i na spolupráci s vyškolenými recepčními, kteří jsou se situací tož 

obeznámeni. Také potvrzuje opakovanou spolupráci s právním oddělením a policií, která by 

měla disponovat seznamem svědků, kteří byli v kontaktu s danou osobou a také potvrzuje, 

že z tohoto důvodu byly nainstalovány vstupy na ISIC kartu na všechny koleje. 

Byla nastolena otázka, zda dojde k porušení GPD při zveřejnění fotky daného pachatele 

a její nalepení na dveře kolejí, což bohužel není možné. 

Paní kvestorka a M. Nguyen apelují na další pokračování spolupráce s městkou policií a 

paní kvestorka děkuje za informaci o plotu u katedry optiky, neboť Univerzita po 

komunikaci s MK měla zato, že je problém vyřešen. Je potřeba také důslednosti Univerzity 

a problém je v tom, že jedna část Univerzity hází problém na druhou část. 
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SKM opakovaně žádá, aby kdokoli, kdo potká danou osobu, by měl nahlásit problém na 

recepci a panuje všeobecná shoda, aby studenti přednostně také volali policii dle svého 

uvážení, ale především nahlásit problém recepci, což pomůže dalšímu sepsání Trestného 

oznámení. Dále následuje diskuze ohledně laxnosti městské policie, která se s problémem 

setkává opakovaně a vždy jej vyřeší pouhým vyvedením osoby z budovy, a ohledně dalších 

problémech s tím spojených. 

Vedoucí kolejí p. Rehušová se odkazuje na možnost vytvoření plakátu jako osvětové 

kampaně, aby si studenti vstupující do koleje všímali, kdo vchází do budovy s nimi. Tato 

možnost se v době konání zasedání KR již realizovala a na dveřích vyvěšena byla. Taktéž 

bylo odkázáno na KR, která na předchozím zasedání slíbila vytvoření podpůrné grafiky k 

tomuto problému, na což reagoval Mgr. M. Nguyen, že tento problém má řešit SKM ve 

spolupráci s oddělením komunikace UP a grafička, která tuto osvětu vytvoří. 

Katarína Szemnanová podává námět na využití bezpečností služby, security, jakožto 

formu kontroly a ochrany studentů a jejich bezpečí. SKM reaguje, že tato služba se k 

dispozici nabízí a že recepce disponuje nouzovými tlačítky, která zavolá ostrahu, na všech 

kolejích kromě Chválkovic. Příjezd SOS ovšem trvá 5-10 minut a pouze vyvede danou 

osobu mimo kolej a taktéž je nucena zavolat MK, která, jelikož nejde o trestný čin, reaguje 

pouze podáním přestupku, což není řešení. Recepce jsou navíc propojené a jsou v pozoru, 

kdykoli je dotyčný spatřen. 

Ľudovit Balog se táže na efektivitu SOS a ceny a doplňuje informaci, že často recepční 

musí využít pomoc ubytovaných při vyvedení dané osoby ven. Stejnou myšlenku sdílí i M. 

Nguyen ohledně funkčnosti a spokojenosti s bezpečnostní službou v zájmu AS UP. Dle pana 

ředitele Koláře bezpečnostní služba nyní hraje minoritní roli a není volána – je volána vždy 

MP ČR či SP ČR. Mgr. Mocek sdílí své vlastní zkušenosti a potvrzuje dlouhou dojezdovou 

dobu daných složek a zbytečnost využití bezpečnostních agentur, kde je potřeba především 

ochrana – proto je volána na místo vždy policie. Od Salome Procházkové též otázka, zda by 

se nemohl vymezit měsíc na hlídkování bezpečnostní služby jako výstraha, což ovšem také 

není řešení při vstupu neoprávněné osoby na koleje a je taktéž nutno čekat na příjezd policie. 

Na základě podobného incidentu v knihovně UP zde konkrétně proběhne investice do 

turniketů, které by šly potenciálně aplikovat i na prostředí kolejí. M. Nguyen podotýká, že 

k této situaci bychom neměli být laxní a rezignovat na tuto situaci a poukazuje též na 

mateřskou školku v areálu. Řešením by mělo být zintenzivnit hlídky policie a na měsíc v 
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každé budově zavést bezpečnost, která bude mít namátkově právo studenta legitimizovat a 

odradit tím potenciální pravidelné neoprávněné návštěvníky. 

Kristýna Kenížová se zeptala na možnost znovuotevření recepce na koleji 17. listopadu, 

neboť jde o jedinou kolej bez recepce, která eviduje největší počet vniků. To, že je recepce 

zavřená, je nejspíše jeden z důvodů pravidelného průniku cizích osob na koleje. Daná osoba 

chodí nejspíše přes menzu, nicméně ve večerních hodinách by dle KR bylo vhodné obnovit 

recepci, což M. Nguyen podporuje. Paní kvestorka potvrzuje a žádá znovuobnovení recepce 

na koleji 17. listopadu. 

Aktuálně se připravuje a probíhá projekt školení bezpečnosti, osoby na vrátnicích by 

měly být zaškoleny recepční, jak postupovat a ochránit se. Recepční jsou ovšem proškoleny 

a zároveň disponují kamerami. Paní kvestorka navázala pomocí připravované aplikace 

MyPower, která bude pojednávat o problematice sebeobrany a bude dostupná též studentům 

a také zaměstnancům UP. Kurzy budou dostupné přes Centrum nadačního fondu či ASC UP 

a možnost zapsat si kurz sebeobrany jako předmět na FTK UP. 

Zároveň došlo na to, že v rámci projektu bude provedeno oživení areálu Envelopa bude 

potřeba přítomnost osob bez domova a dalších vyřešit. Problém je ovšem v tom, že lze 

vyřešit interiéry budov, exteriér ovšem nelze. Je potřeba se na vhodném řešení podílet 

společně s Univerzitou. Zástupkyně AS UP připomenula, aby studenti dbali zvýšené 

pozornosti při vstupu na koleje nutnost KR UP a SKM tuto skutečnost komunikovat. 

Univerzita by toto měla podpořit. 

Zároveň se řešil důvod přítomnosti lidí bez domova v areálu kolejí. Dle AS UP je 

důvodem častá podpora studentů. Tzn. studenti jim dávají peníze, popř. jiné věci. Řešením by 

mohla být osvěta v tomto smyslu směrem ke studentům. Důvodem také bude vybírání obsahu 

popelnic a spaní v nich, načež se v rámci problematiky naskytla otázka zapuštění kontejnerů 

do země. Paní Kvestorka a zástupci vedení SKM odpověděli, že tuto možnost nelze provézt 

z důvodů finanční nákladnosti a zejména technického důvodu inženýrských sítí (el.

 kabely, vody, plynu, kanalizace …). 

KR navrhla řešení v zamykání popelnic (na klíč, ISIC), ale z důvodu vlastnictví popelnic 

soukromou službou to nelze uskutečnit. Na závěr tohoto tématu ředitel SKM navrhl ještě 

jednou přezkoumat možnost udělání zapuštěných kontejnerů. Poté to odůvodnil těmito slovy 

„když přijede návštěva před náš vchod, projde popelnicemi, obejde bezdomovce, který tam 

stojí s kočárkem a přijde k nám“, ve smyslu nynějšího stavu, který není reprezentativní. 
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Všichni přítomní se ovšem shodli na tom, že tématu je nutno věnovat i nadále pozornost. 

Výsledkem by mělo být znovuotevření recepce na koleji 17. listopadu, opětovné prozkoumání 

možností bezpečnostní služby, osvěta směrem ke studentům pomocí grafiky aj. Téma by se 

měla otevřít opět na dalším zasedání. 

 

4. Různé 

Volba předsedy/předsedkyně KR UP z důvodu odstoupení bývalé predsedkyně 

Volba předsedy mimořádné Kolejní rady UP pro ak. rok 2023/2024 probíhala prostřednictvím tajného 

online hlasování. Na jednání bylo přítomno všech 9 členů, všichni pomocí online zoom konference, tedy 

všichni aktuální členové KR UP. Navrženou kandidátkou na post předsedy byla: 

- Salome Procházková 

Navržená kandidátka s kandidaturou vyslovila souhlas. 

Hlasy přítomných členů Kolejní rady UP (7) byla předsedkyní Kolejní rady UP zvolena 

Salome Procházková. Viz v obrázkové příloze. 

 

 

 

 

 

 

5. Ukončení jednání 

Na závěr předsedkyně Kolejní rady UP poděkovala všem přítomným za účast na jednání, 

diskuzi a konstruktivní připomínky. 

 

Zapsal: Salome Procházková 

V Olomouci dne 8. 03.2024 

S A L O M E P R O C H Á Z K O V Á V . R . 

předsedkyně KR UP 


